

ONE USER'S PERSPECTIVE OF ELECTRONIC MESSAGING:
(OR CONFESSIONS OF A TERMINAL ADDICT)

John B. Black
University of Guelph

ABSTRACT

After more than a decade of extensive use of many different electronic messaging systems there can be no doubt about my addiction to this form of interpersonal communication. When contacting someone "down the hall" or half way around the world, electronic messaging combines time independence, distance independence, speed, accuracy and economy in a unique fashion.

This presentation will illustrate some of the many advantages of electronic messaging (and even a few of the hazards) while commenting on various system features that have been of particular utility to the author in a multiplicity of applications.

POINT DE VUE D'UN UTILISATEUR DU COURRIER ELECTRONIQUE:
(OU LES CONFESSIONS D'UN MORDU DU TERMINAL)

RESUME

Après avoir abondamment utilisé plusieurs systèmes de courrier électronique pendant plus de dix ans, il ne subsiste plus aucun doute sur mes penchants pour cette forme de communication entre les personnes. Lorsqu'il s'agit de communiquer avec quelqu'un "au bout du passage" ou à l'autre bout du monde, le courrier électronique allie liberté face au temps et à l'espace, vitesse, précision et économie de manière tout à fait surprenante.

Cette présentation illustre certains des nombreux avantages du courrier électronique (et, il s'en faut, quelques-uns des risques) et commente diverses caractéristiques du système qui se sont avérées particulièrement utiles pour l'auteur à une multitude d'occasions.